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                         P R O T O K Ó Ł    Nr  XLIII/14 
 
               z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 
 
                            z dnia 8 września 2014 r. 
 
 
 
  Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku – Pan 
Bogdan Dyjuk. Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Wyższej Szkoły 
Agrobiznesu w Łomży. 
 
  W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 29 
Radnych. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 1 – Otwarcie sesji. 
 
  Otwarcia sesji dokonał Pan Bogdan Dyjuk, kierując 
szczególne słowa podziękowania za przybycie Gościom, m.in.  
Rektorowi WSA – Panu Romanowi Englerowi, Panu Posłowi Lechowi 
Kołakowskiemu, Panu Prezydentowi Mieczysławowi Czerniawskiemu, 
Staroście Łomżyńskiemu – Panu Lechowi Szabłowskiemu oraz 
wszystkim przybyłym na obrady Sejmiku. 
 
  Wymienieni wyżej Goście, w swoich krótkich wystąpieniach 
wyrazili podziękowanie za wybór Łomży na miejsce obrad Sejmiku. 
 
Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 
 
 W proponowanym porządku obrad dokonano następujących zmian: 
 
- wprowadzono punkt 3 a – Rozpatrzenie projektu uchwały dotyczącej 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej – głosowanie jawne – 22 
głosy za, 2 przeciwne i 1 wstrzymujący się;  
- wprowadzono punkt 13 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
likwidacji CEN w Białymstoku, Filii w Bielsku Podlaskim – głosowanie 
jawne – 20 głosów za, 5 przeciwnych, 1 wstrzymujący się; 
- wprowadzono punkt 13 b – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
zmian Wieloletniego Programu Bazy Sportowej – głosowanie jawne – 26 
głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się; 
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 Pan Marek Komorowski, w imieniu Klubu Radnych PiS przedstawił 
wniosek o usunięcie naruszenia prawa w  uchwale Sejmiku dotyczącej 
podziału województwa na okręgi wyborcze. 
Jednocześnie Pan M. Komorowski odczytał zebranym uzasadnienie, 
zgodnie z którym łączenie dwóch lub więcej powiatów w celu utworzenia 
okręgu wyborczego wymaga zasięgnięcia opinii rad tychże powiatów. 
Podkreślił, iż w materiałach dotyczących tej kwestii brak jest 
pozytywnych opinii rad powiatów, a dodatkowo brak pięciu opinii rad 
powiatów: augustowskiego, białostockiego, grajewskiego, łomżyńskiego i 
sejneńskiego. Ponadto Pan M. Komorowski wskazał, iż podział 
województw na okręgi wyborcze jest stały i zmiany w nim mogą być 
wprowadzone wyłącznie w sytuacjach i w zakresie określonym w 
Kodeksie Wyborczym. 
Dodatkowo należy stwierdzić, że przy podejmowaniu przedmiotowej brak 
było również analizy  Wojewódzkiego Komisarza Wyborczego, który w 
przypadku niezgodności podziału województwa , powinien 
zasygnalizować Sejmikowi konieczność dokonania zmian w podziale 
województwa Podlaskiego na okręgi wyborcze.  
 
(Pełny tekst wniosku oraz uzasadnienia stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 
 
 Pan Marek Komorowski zaproponował wprowadzenie 
dodatkowego punktu – 17 a – rozpatrzenie w/w wniosku. 
 
 Wówczas głos zabrał Pan Andrzej Mieszkowski – radca prawny 
UMWP, który wskazał, iż w wyżej omawianym przypadku powinien 
zostać opracowany projekt uchwały, a nie tylko stanowisko Klubu 
Radnych. 
 
 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 10 głosach za, 16 przeciwnych i 
1 wstrzymującym się odrzucili wniosek zgłoszony przez Pana M. 
Komorowskiego. 
 
 Pan Mieczysław Baszko zaproponował, aby w punkcie 16 a 
rozpatrzyć projekt stanowiska w sprawie zabezpieczenia w budżecie 
województwa środków finansowych na działania związane z wypłatą 
odszkodowań w związku z wystąpieniem klęski ekologicznej na terenie 
województwa podlaskiego. 
 
 Radni przyjęli w/w wniosek w głosowaniu jawnym, przy 22 głosach 
za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się. 
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 Pan Bogdan Dyjuk zaproponował z kolei przyjęcie stanowiska – 
jako punkt 17 b – stanowiska Sejmiku w sprawie powołania 
Młodzieżowej Rady Województwa Podlaskiego.  
 
 Radni wyrazili zgodę w głosowaniu jawnym, przy 21 głosach za, 3 
przeciwnych  i 0  wstrzymujących się. 
 
 Następnie, również w głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, 
braku przeciwnych i wstrzymujących się Radni przyjęli porządek obrad, 
wraz ze zmianami. 
 
 
Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Sejmiku. 
 
 Radni zapoznali się z Protokołem Nr XLII Sesji Sejmiku i nie wnosili 
do niego uwag. 
 W głosowaniu jawnym, przy 26 głosach za, braku przeciwnych i 
wstrzymujących się przyjęli go. 
 
Punkt 3 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Podlaskiego. 
 
 
 Radni zapoznali się z projektem uchwały i nie wnosili do niej uwag. 
W głosowaniu jawnym, przy 21 głosach za, braku przeciwnych i 1 
wstrzymującym się podjęli 
 
                  U C H W A Ł Ę     Nr  XLIII/500/14. 
 
Punkt 4 – Rozpatrzenie uchwały Sejmiku w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2014 r. 
 
 Projekt uchwały , wraz z autopoprawką przedstawił Marszałek 
Województwa – Pan Jarosław Dworzański. 
 
 Pani Elżbieta Kaufman-Suszko zwróciła uwagę na rozbieżność 
pomiędzy prognozą finansową, a budżetem dotyczącą budowy wyciągu 
nart wodnych na jeziorze Szelment. Podkreśliła, iż w prognozie 
finansowej inwestycja ta kosztuje 8 mln zł, a w budżecie ponad 10 mln 
zł. 
 Pan Ireneusz Domański – Dyrektor Biura Inwestycji UMWP 
poinformował, że kwotą obowiązującą jest kwota 8 mln 600 tys. zł. 
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Natomiast kwota zapisana w budżecie jest nieaktualna, została ona 
zapisana przed przetargami. 
 
 
 
 
Punkt 5 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
informacji o stanie sanitarnym województwa podlaskiego za 2013 r. 
 
 
 Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 
jawnym, przy 22 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się 
podjęli 
 
                           U C H W A Ł Ę    Nr  XLIII/502/14. 
 
 
Punkt 6 – Rozpatrzenie informacji dotyczącej sytuacji finansowej 
zakładów opieki zdrowotnej za półrocze 2014 r. w porównaniu do I 
półrocza 2013 r., dla których podmiotem jest województwo 
podlaskie. 
 
 W tym punkcie porządku obrad, Pan Waldemar Kwaterski 
przedstawił stanowisko Komisji Zdrowia Sejmiku, w którym Komisja 
podkreśla, iż z przeprowadzonej analizy wynika, że istnieje pozytywny 
trend w ustabilizowaniu się sytuacji jednostek ochrony zdrowia. Wyraża 
się to m.in. tym, że wprawdzie wynik finansowy netto jest ujemny, ale 
jest on mniej więcej o połowę niższy niż w roku ubiegłym. Komisja 
Zdrowia traktuje jednak jako wysoce niepokojący sygnał utraty zdolności 
finansowej jednostek ochrony zdrowia.  W ocenie Komisji rezerwy 
poprawy sytuacji finansowej poprzez wdrażanie procesów 
restrukturyzacyjnych zostały wyczerpane i dlatego też na poprawę 
można liczyć wyłącznie poprzez zmiany systemowe. 
Zmiany systemowe powinny iść w dwu kierunkach, jeden to możliwość 
współpłacenia przez pacjentów za świadczenia medyczne, 
wprowadzenie kilku podmiotów ubezpieczeniowych lub podwyższenie 
składki ubezpieczeniowej. Drugi kierunek to weryfikacja warunków i 
wymogów stawianych przez NFZ. 
Komisja Zdrowia zwraca się do Zarządu Województwa z wnioskiem o 
przygotowanie na kolejną sesję Sejmiku propozycji stanowiska, które 
uwzględniałoby powyższe problemy. 
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 Następnie głos zabrała Pani Elżbieta Kaufman-Suszko, która 
zwróciła uwagę, iż przytoczony wyżej tekst nie jest stanowiskiem Komisji 
Zdrowia , a raczej stanowi to cytat z dokumentów, przygotowanych przez 
Zarząd. 
 Pani E. Kaufman-Suszko podkreśliła: „Powinniśmy być ostatnim 
samorządem, który proponuje współfinansowanie świadczeń przez 
pacjentów ! „ 
 
 
Punkt 7 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania 
komisji konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania 
konkursowego na stanowisko Dyrektora Podlaskiego Woj. Ośrodka 
Medycyny Pracy. 
 
Punkt 8 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania 
komisji konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania 
konkursowego na stanowisko zastępcy dyrektora ds. lecznictwa w 
Szpitalu Wojewódzkim im. Dr Ludwika Rydygiera w Suwałkach. 
 
 
Projekty obu uchwał przedstawiła Pani Katarzyna Zajkowska – Dyrektor 
Departamentu Zdrowia UMWP. 
 
Radni nie wnosili uwag, ani wniosków i w głosowaniu jawnym, przy 24 
głosach za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się, oraz – również w 
głosowaniu jawnym, przy 26 głosach za, braku przeciwnych i 
wstrzymujących się podjęli : 
 
                         U C H W A Ł Ę    Nr XLIII/503/14. 
 
Oraz 
 
                        U C H W A Ł Ę    Nr  XLIII/504/14. 
 
 
Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie wykonania „Planu Gospodarki Odpadami Województwa 
Podlaskiego na lata 2012-2017”. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Leszek Lulewicz – Dyrektor 
Departamentu Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 
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Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 
jawnym, przy 27 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się 
podjęli 
 
                         U C H W A Ł Ę    Nr  XLIII/505/14. 
 
Punkt 10 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Miastu Augustów na wsparcie rozwoju edukacji 
i czytelnictwa poprzez udostępnianie księgozbioru. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Jacek Piorunek. Omówił on także 4 
kolejne projekty dotyczące tej samej kwestii. 
Radni nie wnosili uwag i w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, 
braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 
 
                           U C H W A Ł Ę    Nr  XLIII/506/14. 
 
Punkt 11 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Miastu Grajewo  na wsparcie rozwoju edukacji i 
czytelnictwa poprzez udostępnianie księgozbioru. 
 
Radni nie wnosili uwag i w głosowaniu jawnym, przy 25 głosach za, 
braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 
 
                        U C H W A Ł Ę     Nr  XLIII/507/14. 
 
Punkt 12 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Miastu Hajnówka na wsparcie rozwoju edukacji 
i czytelnictwa poprzez udostępnianie księgozbioru. 
 
Radni nie wnosili uwag i w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, 
braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 
 
                        U C H W A Ł Ę     Nr  XLIII/508/14. 
 
Punkt 13 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Miastu Sokółka na wsparcie rozwoju edukacji i 
czytelnictwa poprzez udostępnianie księgozbioru. 
 
Radni nie wnosili uwag i w głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, 
braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 
 
                        U C H W A Ł Ę    Nr  XLIII/509/14. 
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Punkt 13 a – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie likwidacji CEN w Białymstoku Filii w Bielsku Podlaskim. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Jacek Piorunek. 
 
Radni nie zgłaszali uwag i w głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, 1 
przeciwnym i 0 wstrzymujących się podjęli 
 
                       U C H W A Ł Ę     Nr  XLIII/510/14. 
 
Punkt 13 b – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie Wieloletniego Programu Rozwoju Bazy Sportowej. 
 
Radni nie wnosili uwag i w głosowaniu jawnym, przy 22 głosach za, 0 
przeciw i 1 wstrzymującym się podjęli 
 
                          U C H W A Ł Ę    Nr  XLIII/511/14. 
 
Punkt 14 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Miastu Grajewo na pierwsze wyposażenie Centrum 
Integracji Społecznej z siedzibą w Grajewie. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Mieczysław Baszko. 
Radni nie zgłaszali uwag i w głosowaniu jawnym, przy 21 głosach za, 
braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 
 
                       U C H W A Ł Ę   Nr  XLIII/512/14. 
 
Punkt 15 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań Samorządu Województwa Podlaskiego 
realizowanych ze środków PFRON. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Katarzyna Zajkowska. 
Radni nie zgłaszali uwag i w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, 0 
przeciw i 1 wstrzymującym się podjęli 
 
                       U C H W A Ł Ę   Nr XLIII/513/14. 
 
Punkt 16 – Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Woj. Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych w Białymstoku za I półrocze 2014 r. 
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Radni zapoznali się z powyższym sprawozdaniem i nie wnosili do niego 
uwag. 
 
Punkt 16 a – Przyjęcie stanowiska Sejmiku w sprawie 
zabezpieczenia w budżecie województwa środków finansowych na 
działania związane z wypłatą odszkodowań i podjęcie działań w 
związku z wystąpieniem klęski ekologicznej na terenie woj. 
podlaskiego. 
 
 Podczas dyskusji nad projektem w/w stanowiska Radni zgłaszali 
uwagi dotyczące: samej redakcji tekstu oraz błędów literowych (Pani E. 
Kaufman-Suszko), braku ze strony Zarządu Województwa inicjatywy 
ustawodawczej celem zmodyfikowania zapisów ustawowych w tym 
zakresie oraz brak informacji, co samorząd zrobił w tym zakresie do 
chwili obecnej (Pan J. Chojnowski), konieczności wprowadzenia do 
stanowiska zapisów dotyczących podjęcia działań nie tylko w kwestii 
odszkodowań, ale także wsparcia wszelkich działań związanych z 
wystąpieniem klęski (Pan B. Dyjuk). 
 
 Pan Mieczysław Baszko w swojej wypowiedzi podkreślił, iż aby 
zrobić szacunek wyrządzonych szkód, należy ocenić ich skalę, wówczas 
dopiero można wystąpić do odpowiedniego Ministerstwa. Zaznaczył, iż 
istnieje konieczność wypracowania nowych zapisów w prawie łowieckim. 
Poszczególne izby rolnicze mają już przygotowany projekt takich zmian. 
Następnie Pan M. Baszko zaproponował, aby przyjąć w/w stanowisko, a 
jednocześnie powierzyć Komisji Rolnictwa Sejmiku przeprowadzenie 
odpowiednich konsultacji z przedstawicielami Ministerstwa, Izby 
Łowieckiej, a także z rolnikami. 
 
 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 27 głosach za, braku 
przeciwnych i wstrzymujących się przyjęli w/w stanowisko. 
 
 
 
 
Punkt 17 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia 
konkursu dotacji na prowadzenie Lokalnych Punktów Informacji 
należących do Sieci Punktów Informacyjnych o Funduszach 
Europejskich w województwie podlaskim na lata 2014-2020. 
 
Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 
przy 24 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 
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                   U C H W A Ł Ę     Nr  XLIII/514/14. 
 
Punkt 17 a – Przyjęcie stanowiska w sprawie powołania 
Młodzieżowej Rady Województwa Podlaskiego. 
 
 
Radni, w głosowaniu jawnym, przy 17 głosach za, 4 przeciwnych i 5 
wstrzymujących się przyjęli powyższe stanowisko. 
 
Punkt 18 – Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu 
Województwa. 
 
Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 
 
Punkt 19 – Informacja Zarządu Województwa Podlaskiego o 
wykonaniu uchwał Sejmiku za II kwartał 2014 r. 
 
Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 
 
Punkt 20 – Informacja o kontrolach przeprowadzonych w UMWP w 
Białymstoku i jednostkach organizacyjnych w I półroczu 2014 r. 
 
 
 Pan Marek Komorowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
poinformował, iż Komisja zapoznała się z informacją i przyjęła ją z 
uwagami. 
 Pani Danuta Kaszyńska wyjaśniła, iż uwagi dotyczyły większej 
staranności przy przygotowywaniu tego typu informacji. 
 
 
 
Punkt 21 – Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
 W tej części obrad Pani Elżbieta Kaufman-Suszko złożyła pisemną 
interpelację dotyczącą działań kontrolnych i wyjaśniających w celu 
rozpatrzenia skargi pracowników Szkoły Policealnej Nr 2 Pracowników 
Medycznych i Społecznych w Białymstoku na działalność Dyrektora tej 
placówki. Interpelacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
Punkt 22 – Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku. 
 
Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 
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Punkt 23 – Wolne wnioski, informacje. 
 
 W tej części obrad głos zabrali: 
 
 Pan Maciej Perkowski przedstawił wnioski Komisji Edukacji, 
Kultury, Turystyki i Sportu, sformułowane podczas posiedzenia Komisji w 
dniu 8.09.br., skierowane do Zarządu Województwa, a dotyczące: 
 
- niezwłocznego wyjaśnienia sytuacji zaistniałej w Szkole Policealnej Nr 
2 Pracowników Medycznych i Społecznych,  
 
- sytuacji związanej z obsadą stanowiska dyrektora Opery i Filharmonii 
Podlaskiej. Komisja zaapelowała, aby decyzje tego typu poprzedzone 
były co najmniej posiedzeniem Komisji. 
 
 Pan Krzysztof Kondraciuk przypomniał, iż podczas obrad XL Sesji 
Sejmiku w dniu 26 maja, Pan Jacek Piorunek zwrócił się do niego 
słowami: „A to, co Pan powiedział to już jest nadużycie, ja będę żądał 
wyjaśnień”. Pismem z dnia 3 czerwca Pan J. Piorunek zwrócił się do 
Pana K. Kondraciuka z prośbą o wyjaśnienia, które zostały mu 
udzielone. W związku z tym Pan K. Kondraciuk zwrócił się z wnioskiem, 
aby w/w zapytanie i odpowiedź w tej sprawie dołączyć do Protokołu Nr 
XL/14, tak, aby zakończyć ten temat. 
 
 Pan Bogdan Dyjuk stwierdził, iż Protokół Nr XL/14 został już 
przyjęty, natomiast indywidualna wymiana zdań, poglądów pomiędzy 
Radnymi poza Sesjami Sejmiku nie powinna stanowić załączników do 
protokołów z sesji. Dodał również, iż uwaga Pana K. Kondraciuka 
zostanie umieszczona w protokole z obecnej sesji. 
 
 Pan Jan Chojnowski podkreślił, iż w pełni popiera wnioski Komisji 
Edukacji i Kultury i zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie tych kwestii. 
 
 Następnie Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu mieszkance 
gminy Jedwabne, Pani Halinie Szymańskiej, która przedstawiła 
zebranym sprawę – prośbę dotyczącą remontu drogi Stryjaki – Pawełki 
oraz rowu rozdzielającego drogę od pola Pani H. Szymańskiej. 
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Punkt 24 – Zamknięcie sesji. 
 
 W ostatniej części obrad Pan Bogdan Dyjuk – Przewodniczący 
Sejmiku poinformował, iż kolejna sesja odbędzie się dnia 13 
października br. w Suwałkach. 
 Następnie stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany, 
podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady XLIII Sesji 
Sejmiku Województwa Podlaskiego. 
 
 
Protokołowała:       Przewodniczył: 
 

Nella Kamińska       Bogdan Dyjuk 
 
 
 


